
Grønlandsudvalget

Til: Statsministeren

Dato: 19. december 2012

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

GRU alm. del

Samrådsspørgsmål A
Statsministeren bedes redegøre for, om hun kan bekræfte oplysningerne i
Berlingske Tidende den 19. december 2012 om, at statsministeren har gjort
det klart for udenrigsministeren, at han ikke skulle deltage i et møde med ud-
valgte firmaer om investeringer i råstofudvinding i Grønland. Statsministeren
bedes samtidig redegøre for, hvad hun har foretaget sig på baggrund af
landsstyreformand Kuupik Kleists opfordring i Politiken den 20. november
2012 til et ligeværdigt samarbejde inden for rigsfællesskabet m.h.t. at "udfor-
ske mulighederne for og vurdere konsekvenserne af forskellige kategorier af
kommercielle investeringer i råstofudvindingen". Endelig bedes statsministe-
ren tilkendegive, om hun - såfremt det grønlandske landsstyre ønsker det - vil
bidrage til at undersøge og formidle mulighederne for, at investorer som f.eks.
Nordisk Investeringsbank eller danske pensionskasser kan involveres i udvik-
lingen af storskalaprojekter i Grønland.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Finn Sørensen (EL).

På udvalgets vegne

Sara Olsvig
formand
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